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Federația Internațională pentru Diabet a prezentat o statistică îngrijorătoare, conform căreia în România, un 

număr de 1.500.000 de pacienți suferă de diabet, iar în ultimul an 18.539 de bolnavi au murit din cauza 

acestei afecțiuni. Această cifră plasează țara noastră în top zece la nivel european la capitolul deceselor 

bolnavilor de diabet.

Organizația Mondială a Sănătății a inclus diabetul în grupul bolilor netransmisibile, care reprezintă 

principalele cauze ale decesului la nivel global, alături de bolile cardiovasculare, cancer și bolile pulmonare 

obstructive.

Una dintre problemele sistemului sanitar românesc o constituie deficitul de medici specialiști în diabet, 

nutriție și boli metabolice, dar și a medicilor pediatrici specializați în managementul diabetului, deoarece 

tratamentul copiilor și adolescenților, care suferă de diabet, presupune strandarde diferite față de cel pentru 

adulți.

Ținând cont de faptul că, prevalența diabetului în România crește din ce în ce mai mult, vă întreb:

1. Câți medici specialiști diabetologi și medici pediatrici specializați în diabet există în sistemul sanitar 

românesc?

2. Care este stadiul Programului Național de Diabet, în vederea îmbunătățirii stării de sănătate, creșterea 

speranței de viață a bolnavilor, precum și asigurarea accesului la tratament?

Solicit răspuns scris.

Cu deosebită considerație,

SENA TOR PP-DD de Bacău,


